中国口腔美学文史馆(筹建)资料征集启事

美学牙医学,源于 1928 年由美国牙医查尔斯·平卡斯创立的"好莱坞牙医学",已有近百年历史,中国口腔美学也走过了四十年。为充分展现这门学科快速发展的面貌和丰硕成果,安徽医科大学口腔医学院筹建中国口腔美学文史馆,将努力实现历史传承、文物收藏、史料研究、审美教育等功能,全方位、多视角展示口腔美学的发展历程。我们期待与您共同见证并铭记口腔美学的每一个历史瞬间,现面向口腔医学界征集相关资料。

一、征集内容

- 1.能够反映口腔审美活动、口腔美学学科开创与发展的 实物、图片、照片、书籍、刊物、用具、证书、奖杯、标牌 等。
- 2.文史馆设有"牙医书画展厅", 征集出自牙医之手的绘画、书法作品。画种、书体不限, 要求作品 4 尺以下(含 4 尺, 136×68cm), 竖幅或斗方。
 - 二、征集时间

即日起至 2025 年 8 月 31 日

- 三、捐赠方式
- 1.无偿捐赠,人选者颁发收藏证书,未选用者恕不退还。
- 2.实物和电子邮件,均请注明"文史馆建设"。

四、注意事项

1.捐赠人务必提供真实姓名、身份信息和联系方式。

- 2.捐赠人应保证捐赠物件的合法性,如发生版权、经济、 法律纠纷等,馆方不承担任何责任。捐赠人同意,安徽医科 大学口腔医学院有权对捐赠物品进行必要的鉴定和评估,以 确保其符合文史馆的收藏标准。
 - 3.征集活动最终解释权归安徽医科大学口腔医学院所有。

地址:安徽省合肥市蜀山区长江西路 2205 号

邮箱: kqmxwsg@163.com

联系人及电话: 胡姗姗 17344071731

梁长虹 13075588070

黄炳衡 18860408936

座机号: 0551-65161183

0551-65909602

安徽医科大学口腔医学院(附属口腔医院)
2025年3月26日
「腔医学院 2025年3月26日



Museum of Chinese Dental Aesthetic Literature and History (Preparation) Announcement for Material collection

Dental Aesthetic, which originated from "Hollywood Dentistry" founded by American dentist Charles Pincus in 1928, has a history of nearly a century, and Chinese Dental Aesthetic has also developed over the past four decades. In order to fully demonstrate the rapid development and fruitful achievements of this discipline, College & Hospital of stomatology of Anhui Medical University is preparing to build the Museum of Chinese Dental Aesthetic Literature and History, which will strive to realize the functions of historical inheritance, cultural relics collection, historical research, aesthetic education, etc., and display the development of Dental Aesthetic in an all-round and multi-perspective way. We look forward to witnessing and remembering every historical moment of Dental Aesthetic with you, and now we are collecting relevant materials from the field of stomatology.

I. Scope of Collection

- 1. Objects, pictures, photos, books, publications, appliances, certificates, trophies, signs, etc. that can reflect Dental Aesthetic activities and the creation and development of Dental Aesthetic.
 - 2. The Museum of Literature and History has a "Dentist's

Painting and Calligraphy Exhibition Hall", which collects paintings and calligraphy works from dentists. There is no limit to the type of painting and the style of calligraphy. The works are required to be less than 4 feet (including 4 feet, 136×68 cm), vertical or square.

II. Collection Period

From now until August 31, 2025

III. Donation methods

- 1. Donations are voluntary and non-refundable. Selected contributors will receive a collection certificate, while unselected items will not be returned.
- 2. For physical objects and e-mails, please indicate "Construction of Literature and History Museum".

IV.Matters needing attention

- 1. Donors must provide their real names, identity information and contact information.
- 2. The donor should guarantee the legality of the donated objects. In case of copyright, economic, legal disputes, etc., the museum will not bear any responsibility. The donor agrees that College & Hospital of stomatology of Anhui Medical University has the right to perform necessary identification and evaluation of the donated items to ensure that they meet the collection standards of the Museum of Literature and History.
 - 3. The final interpretation right of the collection activity

belongs to College & Hospital of stomatology of Anhui Medical University.

Address: Changjiang West Road 2205, Shushan District, Hefei, Anhui, China

E-mail: kqmxwsg@163.com

Contacts and Phone Numbers:

Shanshan Hu: 0086 17344071731

Changhong Liang: 0086 13075588070

Bingheng Huang: 0086 18860408936

Tel: 0086-551-65161183 / 0086-551-65909602

Yuanyin Wang



Prof. Yuanyin Wang

Director, Museum of Chinese Aesthetic dentistry Literature and

History (Preparation)

Dean, College & Hospital of stomatology of Anhui Medical

University

March 26, 2025